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امام صادق)ع(:

به راس�تي كه خداون�د عزوجل 

رحم مي نمايد مرد را، به س�بب 

شدت محبت او به فرزندش. 

)ثواب الاعمال و عقاب الاعمال(

واكنشِ نماينده مجلس 

 

به اتهام زني  به سازمان »اوج«
حجت الاس�ام نص�رالله پژمان ف�ر در واكنش به اته�ام حكومتي  
بودن به برخ�ي از فيلمس�ازاني ك�ه ب�ا اوج هم�كاري مي كنند، 
اظه�ار ك�رد: كار ك�ردن هميش�ه س�نگ خ�وردن ه�م دارد. 
حجت الاسلام و المس��لمین نصرالله پژمان فر، نماينده مجلس شوراي 
اسلامي در آستانه 10سالگي سازمان هنري- رس��انه اي »اوج« درباره 
عملكرد اين مجموعه به تس��نیم گفت: يك��ي از مجموعه هايي كه در 
مباحث مختلف حوزه هن��ر به خوبي ورود پیدا كرد و توانس��ت فضاي 
انحصارطلبانه اي كه برخي جريانات براي خود به  وجود آورده بودند و به 
ديگران اجازه فعالیت نمي دادند و تولیدات هم در مسیر خاصي مي رفت، 
بر هم بزند، سازمان اوج بود. يكسري جوان انقلابي با حمايت هاي حداقلي 
به اين فضا ورود پیدا كردند و توانستند انحصار را از بین ببرند.  وي با تأكید 
بر »حمايت هاي حداقلي« ادامه داد: در قیاس با فرصت ها و امكاناتي كه 
براي ديگران در قالب پول و اعتبار فراهم بود، حمايت هاي صورت گرفته 
در قالب مجموعه اوج، حمايت هايي حداقلي بود اما دوستان توانستند 
در اين عرصه ورود پیدا كنند. آنها توانستند موانعي را كه در حوزه هايي 
مانند سینما، شعر و ادبیات، تئاتر و باقي حوزه ها وجود داشت، پشت سر 
بگذارند و فضاي تولیدات را به سمت و سوي امیدواركننده اي سوق بدهند. 
امیدوارم حالا كه دوستان توانمند، ظرفیت خود را به خوبي نشان داده اند، 
در دهه دوم فعالیت اوج، گام دوم هم برداشته شود؛ گامي كه ما بايد براي 
تولید محصولات مناسب و موردنیاز اقش��ار مختلف جامعه برداريم و 
پاسخگوي همه نیازها باشیم.  اين نماينده مجلس ادامه داد: بايد همكاران 
ما در اين حوزه آماده اتهام زني و تهمت زني و حاشیه سازي باشند، اما نبايد 
خودشان درگیر حاشیه ها شوند. مهم اين است كه همه حواس  ما جمع 

كار باشد و من به دوستان مجموعه اوج بسیار امیدواريم. 
.........................................................................................................

400 ساعتِ شنيدني  از 13 آبان 

 

در صداي مراكز رسانه ملي
صداي اس�تان ها در ۳۳ راديوي اس�تاني و راديو زيارت به 
مناسبت ۱۳ آبان، برنامه هاي مختلفي را تدارك ديده است. 
همزمان با فرا رسیدن 13آبان ماه روز ملي مبارزه با استكبار جهاني، 
ويژه برنامه هاي مختلف در ساختار هاي نمايش، مستند، سخنراني، 
گزارش مستند، تركیبي ساده، تركیبي نمايشي و مسابقه براي پخش 
در روز 13 آبان در صداي استان ها تدارك ديده شده كه زمان پخش 
آنها به حدود 400 ساعت مي رسد.  در اين ويژه برنامه ها موضوعات 
مختلف متناس��ب با اين ايام مثل بیان جلوه هاي استكبارستیزي 
در كلام ب��زرگان و تبیین مصداقي آن در بس��تر خان��واده و تبیین 
ضروت هايي همچون فرزندآوري، خودكفايي در روستا در مقابله با 
تحريم هاي ظالمانه امريكا و گفت وگو با مسئولان و دست اندركاران 

ستاد اجرايي مراسم 13آبان مورد توجه قرار گرفته اند. 
.........................................................................................................

 پخش مستندي درباره 
»ايران درودي« از شبكه4 سيما

فيلم مستند »از ميان مردگان« ساخته غام عباس فاضلي 
درب�اره نقاش فقيد ايران درودي، از ش�بكه4 پخش ش�د.

به گزارش باش��گاه خبرنگاران جوان، »از میان مردگان« يك مستند 
30دقیقه اي است كه در سال 13۷۷ در ش��ناخت احوال و آثار ايران 
درودي نقاش معاصر ايراني س��اخته ش��ده اس��ت. اين فیلم يكي از 
فیلم هاي مجموعه 14قسمتي »لوح س��فید، لكه رنگ« است كه به 
تهیه كنندگي سارا طاهرمقدس در شناخت احوال و آثار نقاشان معاصر 
ايراني تولید شده است.  مستند »از میان مردگان« به شرح دغدغه هاي 
ذهني، كابوس ها و رؤيا هاي ايران درودي به روايت خود او مي پردازد. 
در اين فیلم مثل ساير فیلم هاي اين مجموعه مستند، هیچ كس به جز 
خود نقاش، درباره خودش سخن نمي گويد و از گفت وگو با دوستان و 
همكاران شخص هنرمند هیچ اثري نیست. هیچ لوح تقدير يا جايزه اي 
در برابر دوربین اين مستند ضبط نشده و صرفاً شمايل ايران درودي و 
تابلو هاي وي، پیش روي تماشاگران قرار مي گیرد.  »از میان مردگان« 
در جشنواره فیلم هاي آموزشي تربیتي »رشد« و »هفته فیلم فروغ« 
برنده »جايزه ويژه هیئت داوران« شده است. اين مستند جزو اولین 
مستند هايي است كه در خصوص اين بانوي هنرمند تولید شده است. 
.........................................................................................................

»زيرخاكي 3« براي نوروز آماده مي شود
در حالي كه توليد س�ريال هاي جديد در س�ازمان صداوس�يما وارد 
پروتكل هاي جديدي شده است، فصل سوم سريال »زيرخاكي« به عنوان 
اولين سريال تأييدشده در دوران رياست پيمان جبلي كليد خورد. 
پس از موفقیت سريال »زيرخاكي« در جذب مخاطب، سومین 
سري از اين مجموعه براي پخش در ايام نوروز در حال ساخت است. 
جلیل سامان تصويربرداري مجموعه تلويزيوني »زيرخاكي3« را 
به تازگي آغاز كرده است.  در اين سريال پژمان جمشیدي و ژاله 
صامتي به عنوان بازيگران اصلي حضور دارند و احتمالاً سامان از 
بازيگران جديدي به روال فصل دوم بهره خواهد برد.  بعد از روي 
كار آمدن پیمان جبلي در سازمان صداوسیما، يكي از اين تغییرات 
جديد تمركز روي محتواي سريال هاي در دست تولید است و اين 
سازمان با تشكیل شورايي جديد تصمیم گرفته  است محتواي 

سريال ها را پیش از تولید به طور كامل ارزيابي كند.

نويد پارسا     ديده بان

    معصومه طاهری
انقاب اس�امي بر پايه شبكه مساجد شكل 
گرفت، دف�اع مقدس نيز با حمايت مس�اجد 
به سرانجام رسيد. مس�اجد ركن مهم جامعه 
اس�امي محس�وب مي ش�وند كه ب�ه دلايل 
مختلف در سال هاي گذشته نقش آن كمرنگ 
شده اس�ت؛ نقش�ي كه مي توانس�ت جلوي 
بسياري از معضات فرهنگي را بگيرد، اخيراً 
هم محدوديت ه�اي كرونايي مزي�د بر علت 
ش�د، هر چند اين مس�اجد بودند كه در مهار 
كرونا و تبعات آن جايگاه مهمي داش�تند. بر 
همين اس�اس و با توجه به كاركردهاي زيادي 
كه مس�اجد در جامعه دارند، صداوسيما هم 
آستين همت بالا زده اس�ت. در همين رابطه 
»جوان« با مهدي حاجي، دبير قرارگاه مسجد 
معاونت سيماي رس�انه گفت وگو كرده است. 

    
 درباره قرارگاه مسجد در صداوسيما توضيح 
بدهيد و اينكه اين قرارگاه قرار است دقيقاً 

چه وظيفه اي را بر دوش بكشد؟ 
س��ال 99 كه دكتر ش��اه آبادي به عن��وان معاونت 
سیما مستقر مي شوند، بلافاصله قرارگاه مسجد را 
احیا مي كنند، لذا من از طرف ايشان مأمور شدم تا 
مستقیماً قرارگاه را خارج از تكیه به يك شبكه خاص 
تلويزيوني و نهادهاي مرتبط زير نظر معاونت سازمان 
وارد و فعالیت كنم. درس��ت است كه عملًا قرارگاه 
سازمان در سال 99 شكل گرفت اما داراي عقبه اي 
است كه سال 98 در معاونت صدا بود. ما در معاونت 
صدا هم اين ق��رارگاه را به همت دكتر ش��اه آبادي 
داشتیم، آنجا يك س��ند راهبردي حوزه مسجد و 
رسانه تدوين كرديم و مبتني بر آن در شبكه ها ابلاغ 
شد، سپس اين را در معاونت سیما هم بومي سازي 
كرديم و شبكه هاي مختلف را به عضويت قرارگاه 
درآورديم تا در نظر بگیرند برنامه سازي بر اساس چه 

اصول و قواعدي شكل بگیرد. 
 اه�داف قرارگاه مس�جد در س�ازمان 

صداوسيما چيست؟
يكس��ري اهداف را براي قرارگاه تعريف كرديم كه 
جايگاه مسجد در گام دوم انقلاب اسلامي را تبیین 
كند، به نظر مي رسد اهداف فرعي و كوتاه مدت تبیین 
كاركردهاي مس��جد اس��ت، ناظر به اين مسئله در 
حوزه هاي مختلف تلاش بر اين شد با برنامه سازي 
تعريفي جامع و صحیح از كاركردهاي مسجدي داشته 
باشیم. امروز شاهد هستیم به خاطر مجموعه هاي 
فرهنگي- هنري، در حواشي مساجد بخش زيادي از 
كاركردها و فعالیت هاي مسجد از خود مسجد گرفته 

شده است. به نوعي مجموعه هاي مختلف در حاشیه 
مسجد حتي خارج از مسجد با ارتباط با بقیه نهادهاي 
فرهنگ��ي و اجتماعي بخش زي��ادي از فعالیت ها و 

كاركردهاي مسجد كم كرده اند. 
 شما چه راهكاري داريد؟

تلاش مي كنیم مانند گذشته محوريت مسجد در 
اولويت باشد و مس��جد به فعالیت خودش بپردازد 
چراكه معتقديم گام اول انقلاب اسلامي در مساجد 
برداشته شده، در نتیجه گام دوم هم بايد از مساجد 
باشد اما نكته اي كه وجود دارد اين است كه مساجد 
گام دوم انقلاب اسلامي، قطعاً داراي تفاوت هايي 
با گام اول اس��ت كه ب��ه كاركردهاي مس��جدي 
برمي گردد ولي متأس��فانه اين موض��وع تعريف و 
تبیین نش��ده تا حتي به مطالبات مردمي تبديل 
ش��ود، لذا خود مردم هم انتظار ندارند مساجد در 
چه سطحي عمل كنند. در قدم اول برنامه قرارگاه 
مسجد سیما بر آن شد تا مساجد فعال يا نزديك به 
تراز موجود كه كاركرد مسجدي دارند، شناسايي و 
معرفي شوند، براي اينكه اين اتفاق بیفتد، قرارگاه 
مسجد يك شوراي هماهنگي با حضور نمايندگان 
دستگاه هاي متولي امر مسجد تشكیل داده است. 
 مگر صداوسيما متولي امر مسجد است؟

بله ما هم به اين مسئله قائل هستیم كه صداوسیما 
متول��ي امر مس��جد نیس��ت، اما متول��ي تبیین 
كاركردها و ظرفیت هاي مس��جد است، لذا بايد به 
قضیه ورود كند اما به جهت هم افزايي و جلوگیري 
از موازي كاري، شوراي هماهنگي قرارگاه مسجد را 
شكل داديم. با نمايندگاني از سازمان اوقاف و امور 
خیريه، سازمان تبلیغات اسلامي، حوزه هاي علمیه، 
كانون هاي فرهنگي مساجد، بسیج امور مساجد و 
شوراي هماهنگ كانون هاي مساجد با همراهي اين 
دوستان كه در مساجد حضور دارند و مساجد فعال 
را شناسايي و به ما معرفي كنند، قصد داريم به شكل 

درستي مساجد فعال را به مردم معرفي كنیم. 
 قبل از اين هم برنامه هاي مختلفي درباره 

مساجد از تلويزيون پخش مي شد. 
ما در اين قرارگاه به دنبال معرفي فیزيكي، كاشیكاري 
و صحن مساجد نیستیم، بلكه مي خواهیم كاركرد و 
كارايي عملي مس��اجد را معرفي كنیم، لذا شوراي 
ديگري را در قرارگاه مس��جد تعريف كرديم به اسم 
شوراي سیاستگذاري قرارگاه مسجد معاونت سیما 
كه متش��كل از مديران عضو اين قرارگاه هس��تند؛ 
ش��بكه هاي يك، 2، 3، 5، قرآن، اف��ق، امید و نهال 
با محوريت ش��بكه يك و قرآن. اعضاي اين ش��ورا 
وظیفه دارند در حوزه مسجد تخصصي عمل كنند 
و برنامه ريزي داش��ته باشند. س��طح ديگري براي 

قرارگاه داريم كه نقطه ضعف سال هاي قبل را پوشش 
مي دهد و آن هم كارگروه اجرايي قرارگاه مس��جد 
است. از نمايندگان شبكه ها كه هر كدام مدير گروه 
يا مدير طرح و برنامه آن شبكه هستند و ظرفیت هاي 
تولید شبكه را در حوزه مسجد در اختیار دارند، نزديك 
به آنتن جلسات را شكل مي دهند و سیاست هاي آنها 
بر اساس شوراي سیاستگذار تنظیم و تدوين مي شود 

و دوستان عملیات را انجام مي دهند. 
 اين برنامه ها و توليدات قرارگاه مسجد 

كدامند؟
تقريباً ظرف اين شش ماه كه سند راهبردي قرارگاه 
ابلاغ ش��ده اس��ت، برنامه هاي جش��نواره مسجد 
رسانه تنظیم ش��ده اس��ت كه به زودي اخبارش 
اعلام خواهد ش��د، همچنین تولیداتي به صورت 
كاملًا تخصصي ش��كل گرفته كه روي آنتن است؛ 
به اختصار عرض مي كنم، تولیدات قطعات كوتاه 
انیمیشني با موضوع كودك و مسجد، تولید موشن 
براي معرفي وظايف مساجد تراز و امامان محله تراز 
و فعال، تولید فیلم هاي كوتاه با موضوع مس��جد و 
خانواده همین طور تولی��د گزارش هايي از جوانان 
و مسجد. با توجه به اينكه در ايام كرونا هستیم در 
جلسات با حضور مديران و نمايندگان عنوان شد 
كه ما در حاضر نمي توانیم مردم را به مسجد دعوت 
كنیم اما مي توانیم ابعاد و زواياي كاركردهاي مسجد 
را تبیین كنیم، لذا موقعیت و فرصت خوبي از نگاه 

مديريت است تا مردم آشنا شوند. 
 شبكه »من و تو« اخيراً به فعاليت هاي 
شما واكنش نشان داده، حتي برنامه اي 
عليه يكي از موش�ن گرافي هاي ش�ما 
ساخته است. نظرتان درباره اين هجمه 

سريع بهائيت چيست؟
راه اندازي قرارگاه مس��جد معاونت سیما يك اقدام 
انقلابي و جهادي در راستاي اينكه جايگاه مسجد 
را در گام دوم انقلاب اس��لامي به عنوان يك پايگاه 
و هسته اجتماعي فعالیت هاي مردمي تبیین كنیم، 
بود. در بیان اهمیت و جايگاه اس��تراتژيك قرارگاه 
همین بس كه اولین محصول قرارگاه مورد هجمه 
سیستم بهائیت و دشمنان قرار گرفت كه اين نشان 
مي دهد به گفته ش��هید همت آنجايي كه دشمن 
بمباران مي كند، مواضع خودي است، اين مسئله 
يكي از نقاط مهم و احراز صلاحیت اين كار اس��ت. 
رسانه ملي خود را متولي نمي داند اما مي داند بايد 
نقش آيین��ه در فعالیت ها و كاركردهاي مس��جد 
داشته باشد. در قدم اول به فكر معرفي مساجد تراز و 
نمونه اي هستیم كه الان وجود دارد و مردم مي توانند 
بروند ببینند و با فعالیت هاي آش��نا بشوند، در گام 
بعدي به فكر تولید برنامه هاي چالشي و مطالبه گري 
در حوزه مسجد هستیم. چه بسا مساجدي هستند 
كه بخشي از فعالیت هاي خود را انجام نمي دهند و 
ما در قرارگاه مطالبه خواهیم كرد و كم كم مردم را 
هم در اين امر مشاركت مي دهیم تا براي عملیاتي 
كردن اين موضوع كنارمان باشند. مسجد قلب تپنده 
و پايگاه اجتماعي فعالیت هاي محله محور است كه 
بايد در جامعه و به خصوص نسل كنوني احیا شوند تا 
بتوانیم به همراهي مساجد و امامان محله، گام دوم 
انقلاب را با دس��تان پرتوان مردم بصیر و انقلابي با 
اقتدار و قدرت برداريم. امیدواريم در قرارگاه مسجد 
اين توفیق نصیب ما بش��ود و رس��التي كه داريم با 

مشاركت و همراهي مردم عملیاتي بشود. 

گفت وگوي »جوان« با دبير قرارگاه مسجد معاونت سيماي رسانه

 مساجد در گام دوم انقلاب
باز هم محور هستند

    رويداد    تلويزيون

سعيد عقيقي مطرح كرد
حباب فيلم  و سريال هاي ضعيف مي تركد

فيلمنامه نوي�س آث�ار س�ينمايي مي گوي�د: حب�اب 
فيلم ها و س�ريال هاي ضعي�ف مي تركد و باي�د منتظر به 
گل نشس�تن برخ�ي س�ريال ها و فيلم ه�ا ني�ز باش�يم. 
سعید عقیقي، فیلمنامه نويس، پژوهش��گر و مدرس سینما درباره 
وضعیت اين روزهاي س��ینماي ايران به مهر گفت: سینماي ايران 
در دهه90 به لحاظ آمار فروش چند پديده و فیلم شاخص دارد اما 
در فیلمنامه هايشان همان ها هم با ضعف هايي مواجه هستند. براي 
مثال در فیلم »متري شیش و نیم« صحنه هايي ديده مي شود كه 
كاراكترهاي حاضر در آن واكنش هايي دارند مبني بر اينكه گويي 
از قبل فیلمنامه را خوانده اند و واكنش هاي عجیبي نشان مي دهند! 
من به عنوان يك آنالیس��ت فیلمنامه مي توان��م توضیح بدهم اين 
صحنه ها وجود دارند تا خط »خبري« قصه را با خرده داستان ها پر 
كنند اما در فیلمي نظیر »تي تي« اين مشكلات در فیلمنامه وجود 
ندارد يا در »ناهید« نیز چنین نیست، بنابراين اگر بازيگران محبوب 
ما در فیلم هاي پديده نباشند، اين نقطه ضعف ها بیشتر خود را نشان 
خواهند داد.  وي افزود: در واقع ما به عنوان مخاطب بیش��تر درگیر 
اجراي بازيگران در اين فیلم ها مي ش��ويم. در حالي كه اين فیلم ها 
نسخه هاي متعددي مي توانند نسبت به خروجي نهايي كه روي پرده 
مي بینیم، داشته باشند، يعني ممكن است آنها 180دقیقه باشند يا 
120 يا 90دقیقه. حال اگر در اوايل دهه80 ساخته شوند، شاخص 
كارگرداني بیشتري به ما خواهند داد. به نظر مي رسد دست ما در اين 
دهه و در اين نوع فیلم ها در نوعي »از پیش تعیین شدگي« خالي است.  
عقیقي درباره اينكه مخاطبان سینما كه به تبع شرايط كرونا و تعطیلي 
س��ینماها به س��ريال ديدن عادت كرده اند، باز هم مخاطب پیگیر 

سینما خواهند شد؟ گفت: اين روزها براي به دست آوردن شاخصي 
از مخاطبان در دوران كرونا به وضعیت و نتیجه اكران فیلم »قهرمان« 
بستگي دارد. اينكه شاخص تماشاي مخاطبان ايراني با گذشته چه 
تغییري كرده و آيا يك فیلم فراگیر مثل قبل مورد استقبال است يا نه 
را مي توان از میزان استقبال اين اثر طي روزهاي آينده بهتر ارزيابي 
كرد يا برسیم به اينكه نوعي از زندگي بر ما تحمیل شده كه فرهنگ 
طي آن از سبد فرهنگي كنار گذاشته شده و آنچه روي تلفن همراه 
به طور رايگان در اختیار است، چقدر جايگزين شده؟ اما پیش بیني ام 
اين است كه يك جايي شرايط اين سريال هاي ضعیف شبیه وضعیت 
فیلمفارسي در سال هاي 54 تا 5۷ شد كه حركت رو به رشدش كند 
شد و به معدود فیلم هايي در سال رسید، بايد منتظر به گل نشستن 
برخي سريال ها و فیلم ها نیز باشیم. همانطور كه حباب هاي اقتصادي 
زمان معیني دارند شبه صنعت و جريان اصلي سینما نیز تا دو سه سال 
آينده يا چارچوب هايش را تغییر می دهد يا مردم ديگر حاضر نخواهند 

بود بابت آنچه اكنون ديده مي شود، هزينه كنند.

پيكر مرحوم »وحيد حياتي« به سوي خانه ابدي بدرقه شد
تجليل مياد عرفان پور از وحيد حياتي

مراسم تشييع پيكر وحيد حياتي از مديران مركز موسيقي 
ح�وزه هن�ري روز گذش�ته در حوزه هن�ري برگزار ش�د. 
مراس��م بدرقه مرحوم وحید حیاتي، از مديران مركز موس��یقي 
حوزه هنري به سوي خانه ابدي در محوطه باز فضاي هنري و رواق 
شهادت برگزار شد.  شهرام ش��كیبا، مجري مراسم خاكسپاري  
مرحوم وحید حیاتي در سخناني گفت: روزگار خیلي بدي شده 
است. ما حالا يكي يكي رفقاي هم سال، هم سن و هم نفس خودمان 
را بدرق��ه مي كنیم. ام��روز رفیقي را بدرقه مي كنی��م كه صداي 
خنده هايش همیش��ه در اين س��اختمان برايمان شنیدني بود.   
میلاد عرفان پور، مدير مركز موسیقي حوزه هنري نیز در مراسم 
خاكس��پاري وحید حیاتي، هنرمند موس��یقي كشورمان گفت: 
هرگز نمیرد آن كه دلش زنده ش��د به عشق/ ثبت است بر جريده 
عالم دوام ما. يادم مي آيد آقا وحید عزيز همیشه ذكر خیر مادر را 
داشت و احوالات مادر را مي گفت. ما بسیار مشتاق اين بوديم كه 
مادر را زيارت كنیم اما نه در اين حال، در يك حال بهتري. مرحوم 

حیاتي مي گفت، مادر چقدر اهل قرآن، دل و معناس��ت؛ معنايي 
كه ما زمیني ها و امثال بنده حقیر از حیات مي دانیم صداي نبض، 
صداي تپش قلب و علائم زيستي اينچنیني است اما معنايي كه 
اهل ملكوت و قرآن از حیات مي دانند، چیز متفاوتي است، از اين 
جهت گمان نكنیم، اگر امثال وحید كه مرگ در كنار نام آنها كلمه 
غريبه اي است از میان ما رفتند، حیات آنها به پايان رسیده است. 
نه. همینطور كه مي بینید و در اين فضاي باشكوه و غمگین قابل 
مشاهده اس��ت، وحید حیاتي عزيز هنوز زنده است و امثال اين 
عزيز كه دلشان را سال ها در ايام حیات با معاني مقدس، مهرباني 
و رحمت روشن و زنده كرده اند، حالا حالاها از جمع ما نخواهند 
رفت.  مدير مركز موسیقي حوزه هنري بیان كرد: خانواده محترم 
آقا وحید، همسر محترم او، مادر بزرگوار، پسر، خواهر و برادرانش 
بدانند آقا وحید ان شاءالله از اين به بعد در زندگي خانواده خودش، 
میان دوس��تان و فضاي هنر اصیل كشور بیش��تر حضور خواهد 
داش��ت.  در ادامه پیام مهدي دادمان، رئیس حوزه هنري كه در 
سفر سوريه است، خوانده شد.  پیكر مرحوم وحید حیاتي بعد از 
قرائت نماز میت از محل حوزه هنري به سمت آرامگاه ابدي اش 
در بهشت زهرا رفت.  وحید حیاتي كه از سال 13۷0 با فراگیري 
نوازندگي دف و تنبك نزد حسن آزاده فر پاي در وادي موسیقي 
گذاشت و سپس با حضور در محفل تدريس استاداني چون مهرداد 
كريم خاوري، فردين كريم خاوري، بابك مدرسي، محمد محرابي، 
علي منتظري و امیر اسلامي تجربه كسب كرد، در حضور دوستان 
و همكارانش رهسپار خانه ابدي اش شد. او در سال هاي اخیر در 

مركز موسیقي حوزه هنري فعالیت مي كرد.

     نشست

    ادبیات

 اكبر صحرايي 
هم از رضاخان نوشت، هم از كرونا

نويسنده كشورمان از تأليف كتابي با چهار دفتر 
با عن�وان »گه�واره دي�د« خبر داد كه ش�امل 
اتفاقات پي�ش از انقاب تا س�ال ۱400 اس�ت. 
اكبر صحرايي از نويسندگان كش��ورمان از تألیف 
مجموعه داس��تاني »گهواره ديد« در چهار دفتر و 
حدود 200 صفحه كه به اتفاقات كشور مي پردازد، 
خبر داد و با بیان اينكه »گه��واره ديد« برگرفته از 
برجك هايي است كه بر بلنداي شهرها كار ديده باني را انجام مي دادند، به فارس 
گفت: دفتر اول شامل اتفاقات پیش از انقلاب است و تا پايان دوره رضاشاه ادامه 
دارد. دفتر دوم كه يك چهارم داستان را شامل مي شود، مقطع پیروزي انقلاب را 
در برمي گیرد و دفتر سوم داستان هايی حول محور دفاع مقدس و دفتر چهارم 

هم نامش 1400 است كه به داستان هاي امروز و كرونا مي پردازد. 
صحرايي اين مجموعه را پس از ويرايش نهايي در مسیر نشر دانست و از چاپ 
آن در آينده نزديك خبر داد و افزود: به تازگي هم كتاب »خیلي خیلی محرمانه« 

منتشر شده كه نگاه نو به عملیات قدس3 دارد. 
اين مؤلف اضافه كرد: اين اثر يك مستند داستاني درباره  جنگ تحمیلي است و 
توسط انتشارات صرير وابسته به بنیاد حفظ آثار و نشر ارزش هاي دفاع مقدس 
چاپ شده است. در اين كتاب، داس��تان دو گروهان از يك لشكر نقل شده كه 
وارد عملیات و محاصره مي شوند و در اين بین اتفاقاتي مي افتد و در اين اتفاقات، 
شخصیت سازي هايي صورت گرفته است. فكر مي كنم اين كتاب در نوع خودش 

در كار جنگ مي تواند حرف هاي زيادي براي گفتن داشته باشد. 

 دبير شوراي فرهنگ عمومي كشور 
ضمن اشاره به غيرقابل تحمل بودن ساختار فرهنگي كشور:

اقتدار و اختيار مديريت نظام فرهنگی را بايد بالا ببريم
  مصطفي شاه كرمي

دبير شوراي فرهنگ عمومي كشور با اشاره به نامطلوب و 
غيرقابل تحمل بودن اوضاع فرهنگي كشور و نيز عدم توان، 
اختيار و اقت�دار كافي مديريت نظ�ام فرهنگي در حوزه 
عملياتي از ضرورت تحول انقابي در س�اختار فرهنگي 
كش�ور و پنج اقدام لازم براي تحقق اين هدف خبر داد. 
به گزارش »جوان« س��یدمجید امامي، دبیر شوراي فرهنگ 
عمومي كشور در نشست خبري با عنوان »برنامه هاي تحولي 
دولت سیزدهم« ضمن نامطلوب دانستن اوضاع فرهنگي كشور 
گفت:  وضعیت ساختار فرهنگي كشور به رغم همه ظرفیت ها و 
زيبايي هاي جامعه ايراني، ديگر قابل تحمل نیست. در فرهنگ 
نه هزينه مي كنیم و نه از هزينه اي كه مي كنیم، راضي هستیم. 
اين  دوره از اصلاحات اوضاع فرهنگ  عمومي كشور را بايد فصل 
تحول و امید نامید و براي دس��تیابي به آن، پنج اتفاق بايد رخ 
دهد. در دوره جديد با تعاملي كه در میان بازيگران نظام فرهنگي 

كشور وجود دارد، امیدها زنده شده است. 
امام��ي زن��ده ك��ردن روح تحول گراي��ي، جوان گراي��ي و 
تخصص گرايي در نظام فرهنگي را ضروري دانست و افزود: 
گام بعدي رفع خلأ  اختیارات وزير فرهنگ و ارش��اد اسلامي 
است. مديريت و راهبري نظام فرهنگي كشور، توان، اختیارات 
و اقتدار كافي را ندارد. وزير فرهنگ در حوزه مسئولیت هاي 
دولت به اندازه وزير اقتصاد اختی��ارات در عمل ندارد. برخي 
سازمان ها بايد رويه شان عوض شود. چندين سازمان موازي 
داريم و همچنین سازمان هايي كه در جاي خودشان نیستند. 
دبیر ش��وراي فرهنگ عمومي كش��ور با اش��اره به ضرورت 
مردمي گرايي در نظام فرهنگي و حكمراني فرهنگي كشور 
اظهار داشت: مردم صاحبان اين نظام هستند. جبهه مردمي 
كم توقع ترين و پراثرترين نهاد فرهنگي در كشور است، در اين 
رابطه بايد جايگاه اصناف و سازمان هاي مردم نهاد را به رسمیت 
بشناسیم. يكي از سیاست هاي جدي مان، تأسیس مراكز رشد 
و نوآوري فرهنگ عمومي در استان هايي است كه توانش را 
دارند. ما مخالف ارس��ال حجم انبوه بخشنامه ها و ابلاغیه ها 
به استان ها هستیم. بايد فرهنگ را چرخه بدانیم، چون هیچ 
امر فرهنگي در قهر از بازار، اقتصاد و صنعت محقق نمي شود. 
حدود 15سال است گلايه مي كنیم اين وضع پوشش برخي از 
گروه ها زيبنده ايران اسلامي نیست. در واقع ما هم در فرهنگ 
لباس و هم در بازار و كسب و كار و صنعت مشكل داريم. تا اين 

چرخه را باهم نبینیم، فقط كلي گويي مي كنیم. 

وي درباره طرح حمايت از حقوق كاربران فضاي مجازي گفت: 
ما نه موافق محدودسازي و نه موافق رهاسازي فضاي مجازي 
هستیم. به جاي آن طرفدار هدفمندس��ازي و بهینه سازي 
كاربري فضاي مجازي هس��تیم. در زمینه سرعت و قیمت 
اينترنت مشكل داريم و به همان میزان هم با مشكل فقدان 
سواد فضاي مجازي در خانواده ها مواجه هستیم. همچنان 
كه نگران قطع و وصل اينترنت هس��تیم، نگران ارزش هاي 
فرهنگي، عرفي و خانوادگي فرزندان مان هم هستیم. ما موافق 

ساماندهي فضاي مجازي هستیم. 
دبیر شوراي فرهنگ عمومي كش��ور درباره موازي كاري در 
حوزه فرهنگ عنوان كرد: راه حل درمان موازي كاري و تعدد 
دستگاه هاي فرهنگي خیلي پیچیده نیس��ت. يك فرمانده 
میدان مورد نیاز است كه چابك سازي و همنوا سازي را انجام 
دهد. اين فرمانده میدان در دولت وزير فرهنگ و ارشاد اسلامي 
است. در سال هاي گذشته بسیاري طرح ها براي اصلاح ساختار 
فرهنگي كشور بوده كه در تعارفات متوقف مي مانده است. در 

اين موضوع بايد تعارف را كنار بگذاريم. 
امامي درباره نظارت شوراي فرهنگ عمومي بر شبكه نمايش 
خانگي تأكید ك��رد: بخش بزرگي از مرجعیت رس��انه هاي 
رسمي در حوزه سرگرمي را رسانه هاي برخط و »وي او  دي« ها 
در اختیار مي گیرند. س��اماندهي نماي��ش خانگي و صوت و 
تصوير برخط اساساً در حوزه صلاحیت شوراي عالي فضاي 
مجازي است. يكي از مشكلات در اين حوزه اين است كه بین 
معاونت سینمايي و ساترا بعضاً رفت و برگشت هايي انجام شده 
است. قرار اس��ت اين دوگانگي را كنار بگذاريم و هم سازمان 
سینمايي و هم ساترا نقش خودش��ان را در نظارت و كمك 
به »وي او  دي«ها به درستي انجام دهند تا بیش از اين شاهد 
شكايت خانوادها و دغدغه مندان فرهنگي از محتواي موجود 

در اين بخش نباشیم. 


